
drnli
5. Přečtěíe nejprve podstaíná jména, která se skloňují podle vzoru ptín, a potom ta,

která se skloňují podle yzoru muž.
jediik, krck*dyl, dcbyvatel, červ, 1rráč, lrasič, jestřáb, brankář" hroznýš, lín
É:ratran*c, r:r*tý1

6. Skloňujte společně slovní spojení oba naši lovečtí psi.

7., /

Bez ,,__
K oběma

J. Slova v závtlrkách cle.jte clo náleži.tého tvqrtt.

v závodě zvitězlli
_ obvykle na procházku nechodíme.

se přidal ještě sousedův Rek.

. ( )xftll,tt.jtt, t,,,,l"-
f't l:t tl' ; .§lrlril --.r/

Tl'rtt'.l' .jttkt, Irltllr, : _

i, )dťnodněte pt,ctl,tl,i- ,

i,í,lu. ( Kttt,: í\,| ,tl \ _

O našem učite]_ .
byli o yift2l7j11 r 'x 

:

spisovatel_. a1llť1 _, -

iovýzttamttétli: .

rozhovorSr,ÝLlor..
odborníkem. zk,..-

.", i,ll. p.

2. p.

3. p.

4. p.

5. p.

6. p.

7. p.

Koupili jsme krmivo pío _

U^ U^Zae^, ,rprarCl 
" "U"r,

Vrátili jsme se s oběma našimi loveclcymi

Starosta projednal s oběma (stavitel) stavbu nové samoobsluhy. Všichni
(cvičenec) nastoupili i se svými (cvičitel). Lesy byly po ránu plné (houbař)
Osada (chatař) se jmenuje Na Výsluní. Redakce novin uspořádala besedu
s mladými (dopisovatel). Oskar má rád sladké, chtěl by být (cukrář).
Musíš jít tento týden k (holič).

B. určete rod (případně životnost), číslo, púd a vzor vyznačených pod,statných jmen a
doplňte jejich koncovlq;. Všimněte si podstatných jmen, která se skloňují podle vzoru
mu{ alev ].p. č. mn. mají koncovku -é, např.: obyvate!é.

Hrady se pro návštěvník;'otvírají obyčejně v dubnu. Honza patíi mezi
tříd n í šprýma ř!' Děti. odevzdávej te výkres y ! Yy z;y v áme ža_t| atel_Q aby si
vyzvedli přihlášky, Dostavili se všichni ža6,atet? Na pol1ch žrjí sysli. -V rádiu jsem slyšela své oblíbené hlasate)Q Byli tam všichni hlasatef|
Poslechl jsem svého učitellyNaši učite|9s námi hráli 1'otbal. Blesky
křižují oblohu a hromy se ozývají stále blíž. Chtěli byste být stavitell
nebo spisovatel,1? Viděli jsme dat§ jak proklepávají strom,ť.

9. Doplňte vynechctná písmena a pravopis odůvc.ldněte.

,,Tatínek mi koupj králíka. Slíbil jsem, že sám postavfm králíkárnu.
Myslfm, že to dokážu. Umím přece už Ťezat pilou i zatloukat hřebíky
Nevim ale, jak mám začit Zkus_i]m si to nejdřív nakreslit." ,,Hlavně
musi š pořádně měřit. Bydlaš v Měříně, tak to snad umiš, Sázfm se,
že ten kotec postavfš! Přece když něco shbíš, musiš to splnit.''

V osobních koncovkdch přítomných tvarů píšeme po obojetných souhláskách
měkké i/í.

). Dt,1l!11r, 1,1,/1(, /l.

ve velkórn letrti,l
se vrhaj í na piirl. - t

r horách svišt_ \ _
r rhající se na k. ' -

Dívali jsme sc J
r elcí. ale neje d, , .

kolem ob ti?

,,,',, \.lpt,ilt, jak,,,l.,

Paní Machol,á ._:l _

s_pe. Zb_1, (ltttt.

zaleskla r_vba. \1_:
rostou vrb_. Ze ._
\a začátkLt lctr .

Z krab_ce :ť \ } -_

-. I"y,sl.,ěílctť, 1 tt i.,,,

:
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